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COMMISSION DE L'ÉCONOMIE, 
DE LA POLITIQUE SCIENTIFIQUE, 

DE L'ÉDUCATION. DES INSTITUTIONS 
SCIENTIFIQUES ET CULTURELLES 

NATIONALES. DES CLASSES MOYENNES 
ET DE L'AGRICULTURE 
RÉUNION PUBLIQUE DU 

MERCREDI 27 JANVIER 1999 

PRÉSIDENCE de 
M. Hotermans 

La séance est ouverte à I O. 15 heures. 

COMMISSIE VOOR HET BEDRIJFSLEVEN, 
HET WETENSCHAPSBELEID, HET ONDERWIJS, 

DE NATIONALE WETENSCHAPPELIJKE 
EN CULTURELE INSTELLINGEN, 

DE MIDDENSTAND EN DE LANDBOUW 

OPENBARE VERGADERING VAN 
WOENSDAG 27 JANUARI 1999 

VOORZITTER : 

De heer Hotermans 

De vergadering wordt geopend om 10.15 uur. 

Mondelinge vraag van de heer Hugo 
Van Dienderen aan de vice-eerste 
minister en minister van Landsverde 
diging, belast met Energie, over "het 
uitrustingsplan en de i..·ties inzake 
rationeel energiegebruik" (nr. 1853) 
Question orale de M. Hugo Van 
Dienderen au vire-premier ministre 
et ministre de la Défense nationale, 
chargé de l'Energie, sur "le plan 
d'équipement et les actions en 
matière d'utilisation rationnelle 
<l'énergie" (n° 1853) 

De voorzitter : De heer Hugo Van 
Dienderen heeft het woord. 

De heer Hugo Van Dienderen 
(ECOLO-AGALEV): Mijnheer de voor 
zitter. mijnheer de minister. collega ·s. 
mevrouw Creyf en ikzelf kregen op 
hetzelfde ogenblik de ingeving om een 
evaluatievraag te stellen over d,· acties 
inzake rationeel energiegebruu., Deze 
vragen werden onafhankelijk van elkaar 
opgesteld en ingediend, en konden 
spijtig genoeg niet worden samenge 
voegd. De secretaris heeft me het 
antwoord van de minister op de vraag 
van mevrouw Creyf bezorgd. De 
minister hoeft zijn antwoord dus niet te 
herhalen. Misschien kan hij naar 
aanleiding van mijn vragen wel nog wat 
meer uitleg verschaffen. 

Mevrouw Creyf verwees naar de 
beslissing in het kader van de 
goedkeuring van het uitrustingsplan van 
de elektriciteitssector. die de basis 
vormt voor dit fonds voor acties inzake 
rationeel energiegebruik. Ik verwijs er 
uitdrukkelijk naar dat de gewesten 
hiervoor verantwoordelijk zijn maar dat 
de middelen op federaal niveau worden 
gecreëerd. De verantwoordelijke 
Vlaamse rmrnster heeft duidelijk 
gevraagd om een evaluatie en een fair 
herverdelingsmechanisrne, dit naar 
aanleiding van de maand van de 
energiebesparing die door de federale 
en de Vlaamse regering werd 
georganiseerd in oktober. 

Intercommunales die meedoen aan 
acties, moeten hiervoor worden 
beloond. Dit is nu niet het geval. 
Integendeel zelfs, 7e maken winst door 
niet mee te doen. Ze geven het geld van 
de REG-acties niet uit en ze verkopen 
meer electriciteit. Ik las in het antwoord 
van de minister dat hij van mening is 
dat er een evolutie moet komen naar 
meer dienstverlening. Op dit ogenblik is 
er nog geer. sprake van een dergelijke 
evolutie. Het huidige winstmechanisme 
creëert geen financiële prikkel voor de 
evolutie naar een meer globale 
dienstverlening. 

Mijn concrete vragen luiden als volgt. 
Kunnen we een overzicht krijgen van de 
bestedingen per intercommunale ? 
Vorige keer verschafte de minister 
globale cijfers. Inter-Regie heeft 
dergelijke cijfers ondertussen ook zelf 
gepubliceerd. Een ernstige evaluatie is 
echter slechts mogelijk als we 
beschikken over cijfers per intercom 
munale. Zo weten we concreet welke 
acties werden gevoerd en met welk 
resultaat. 

Wat zijn de gevolgen voor de 
CO2-besparing ·> ln het kader van het 
protocol van Kyoto h~bben we ons 
geëngageerd om de co- -uitsioot terug 
te dringen. ln 1994 hebben we daarvoor 
zelfs een nationaal plan opgesteld. 
Hebben deze acties daartoe bijgedra 
gen ? Hoeveel heeft elke intercommu 
nale met zijn specifieke acties daartoe 
bijgedragen '! 
Zijn er verschillen tussen de intercom 
munales ? Welke monitoring zal er 
gebeuren ? Hoe zal de ~ overheid 
intercommunales die efficiënter werken 
en efficiëntere REG-diensten opzetten. 
belonen " Kan er op dat gebied een 
gezonde competitie worden georga 
niseerd zodat de intercommunales niet 
alleen betere elektriciteit leveren maar 
ook hun dienstverlening beter organise 
ren ? Kan er worden gezorgd voor een 
financiële incentive ? 
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De voorzitter : De minister heeft hei 
woord. 

De heer Poncelet. vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging. 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter. de heer Van Dienderen 
vraagt een aantal gegevens die spijtig 
genoeg niet onmiddellijk beschikbaar 
zijn. In afwachting van meer gedetail 
leerde gegevens kan op zijn vr..gen het 
volgende worden geantwoord. Ik zal 
verwijzen naar cijfers, die uitgebreid 
worden hehandeld in een document dat 
nu wordt rondgedeeld. 

Er was een vraag over de verdeling van 
de middelen van het REG-fonds. De 
middelen van het REG-Fonds Distribu 
tie worden verdeeld over de verschil 
lende intercommunales, dit in verhou 
ding tot hun aandeel in de totale 
brutomarge, dat wil zeggen het verschil 
tussen de waarde van de elektriciteits 
verkopen en de waarde van de 
elektriciteitsaankopen bij de producen 
ten. Deze verdeelsleutel sluit aan bij de 
opzet van het REG-fonds. Deze opzet 
bestaat er precies in een deel van de 
beschikbare middelen voor REG-acties 
te reserveren, in plaats van ze aan te 
wenden voor een klassiek tariefpro 
gramma, dat tot doel heeft via 
prijsverlagingen ervoor te zorgen dat de 
hrutomarge niet oploopt. 

Welke soort acties werden gesteund ? 
Voor het bepalen van de acties werd als 
volgt te werk gegaan. Eerst werd door 
het beheerscomité der -lektriciteitson 
dernemingen, samen met Intermixt en 
Inter-Regies, een catalogus opgesteld 
van mogelijke REG-acties. Deze 
catalogus werd aan het Controlecomité 
voor Gas en Elektriciteit voorgesteld, en 
heeft als basis gediend voor de 
besprekingen tussen de verdelers en de 
gewestelijke overheden, die bevoegd 
zijn voor het beleid inzake rationeel 
energiegebruik. De besprekingen op 
gewestelijk vlak hebben geleid tot 
REG-programma's van de verdelers in 
de drie gewesten. Deze programma's 
waaruit de verschillende intercommu 
nales een keuze kunnen maken. zullen u 
worden bezorgd. De acties kunnen 
aldus verschillen van intercommunale 
tot intercommunale. Ook wordt u het 

tussentijds verslag van het beheersco 
mité der elektriciteitsondernemingen 
bezorgd voor de periode 1996-1997. Op 
pagina's 6. 7 en 8 van dit verslag vindt 
u een verdeling van de bestede 
bedragen over de verschillende soorten 
acties. 

Wat zijn de behaalde resultaten per 
communale, en wat zijn eventueel de 
verschillen '1 Cijfers van het behaalde 
resultaat per actie vindt u eveneens 
terug op pagina 8 van het :·,ssentijds 
verslag. Gegevens per intercommunale 
werden ons tot nu toe niet bezorgd. Wij 
zullen het Controlecomité voor Gas en 
Elektriciteit vragen of dergelijke 
gegevens beschikbaar zijn of dat zij 
daarentegen kunnen worden opge 
vraagd bij de gewesten die bevoegd zijn 
voor het rationeel energiegebruik en de 
voogdij over de intercommunales. 

Hoe zit het met de evaluatie van de 
cijfers ? Voor de globale evaluatie van 
de cijfers vermeld in het tussentijds 
rapport van het beheerscomité en voor 
de vraag of de beoogde energiebespa 
ring wordt behaald, verwijs ik naar mijn 
antwoord van 19 januari 1999 op de 
vraag van mevrouw Creyf. 

Zal de overheid intercommunales die 
efficiënter REG-diensten opzetten, belo 
nen ? De opzet van deze acties bestaat 
erin dat elke intercommunale een 
minimaal bedrag aan REG besteedt dat 
in verhouding staat tot de totale 
brutomarge die zij realiseert. Dit 
engagement hebben de verdelers op 
zich genomen naar aanleiding van het 
tariefprogramma van april 1996. De 
federale overheid, bevoegd voor 
tarificatie, moet er dus in eerste 
instantie op toezien dat alle bedragen 
ook effectief worden besteed. ln die zin 
heeft het Controlecomité aan de sector 
gevraagd dat er nog deze maand een 
actieplan wordt opgesteld dat ervoor 
moet zorgen dat alle tot nu toe 
gebudgetteerde bedragen vóór het einde 
van dit jaar ook werkelijk worden 
besteed. Indien blijkt dat dit niet zou 
volstaan, zullen andere maatregelen 
moeten genomen worden in overleg met 
de gewesten. 

Komt er een gezonde competitie op het 
vlak van REG-dienstverlening ? De 
bedoeling van het REG-fonds is het ter 
beschikking stellen van middelen voor 
de financiering van acties. Deze acties 
moeten mijn inziens gepaard kunnen 
gaan met een gezonde competitie op het 
vlak van REG-dienstverlening. Zo werd 
erin voorzien dat energie-audits die 
door het REG-fonds kunnen worden 
gefinancierd, ook kunnen worden 
uitgevoerd door externe organismen, 
zoals gespecialiseerde studiebureaus en 
fabrikanten. Voorts zorgt het ter 
beschikking stellen van middelen voor 
investeringen in energie-efficiënte toe 
stellen voor een gevoelige uitbreiding 
van de afzetmogelijkheden voor 
bedrijven die zich hierin hebben 
gespecialiseerd. 

Tot zover mijn technisch antwoord op 
de technische vragen van de heer Van 
Dienderen. 

De voorzitter: De heer Hugo Van 
Dienderen heeft het woord. 

De heer Hugo Van Dienderen 
(ECOLO-AGALEV) : Mijnheer de minis 
ter, ik dank u voor uw technisch 
antwoord. Het is goed even stil te 
blijven staan bij deze belangrijke 
problematiek Aan de competitie moet 
verder worden gewerkt. Deze moet een 
grotere rol gaan spelen. Eergisteren 
surfte ik wat op Internet en vond ik 
Nederlandse aanbieders die van hun 
REG-diensten sterke wapens in de 
concurrentiestrijd maken. Dat kan ik bij 
ons nog niet vinden. Vorig jaar werd in 
Nederland trouwens al hun elektrici 
teitswet goedgekeurd om de Europese 
richtlijn om te zetten. Daarvan zijn de 
gevolgen nu al merkbaar. In het kader 
van de liberalisering is het wenselijk het 
rationeel energiegebruik volop te laten 
spelen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 10.30 uw: 
- La réunion publique de commission 
est levée à 10.30 heures. 
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